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Dne 4. 4. 2017 se Rada a Zastupitelstvo městyse sešly na své 43. schůzi, 
kde byly projednány zejména následující záležitosti:
• návrh podílových spoluvlastníků pozemků pod KD Mříč na úpravu 
nájemní smlouvy (starosta svolal schůzku na 20.  4. a  o  výsledku bude 
informovat ZM),
• účetní závěrka ZŠ a MŠ Křemže (schválena),
• žádost o koupi pozemku 523/1 v k. ú. Křemže za účelem směny za 

pozemek 936/279 v k. ú. Křemže se SPÚ ČR (Ing. Jakeš, vedoucí územního pracoviště 
SPÚ v Č. Krumlově, sdělil, že žádost byla již podána u jejich úřadu, prověří stav žádosti 
a podle toho bude ZM dále postupovat),

• nabídky na dodavatele konzervačních prací na Dívčím kameni (jako nejvhodnější 
nabídka byla vybrána firma Eurostav Tábor),

• žádost o  pronájem pozemku p.  č.  462/1 v  k. ú. Křemže k  zemědělskému 
hospodaření (RM schválila pronájem za cenu obvyklou v místě),

• žádost o  povolení vybudování parkovacího místa v  Chlumečku (žádost byla 
zamítnuta),

• diskuse o  plánované rekonstrukci fotbalového hřiště: vzhledem k  finanční 
náročnosti akce se vyjádřili jednotliví zastupitelé k  nezodpovězeným otázkám 
týkající se vlastního technického řešení (zda je navržený způsob adekvátní využití 
hřiště, zda není možné jiné levnější řešení, způsob využití - zda bude hřiště k dispozici 
pouze fotbalovému klubu nebo zda bude možno využití např.  pro základní školu). 
Z  diskuse vyplynul návrh starosty, který zjišťoval informace i  v  jiných obcích, 
kde prováděli obdobnou rekonstrukci, oslovit zástupce firmy Český trávník 
v  Litvínovicích o  odborné posouzení stavu hřiště a  oprávněnost navrženého 
technického řešení.

Dne 18. 4. 2017 se Rada a Zastupitelstvo městyse sešly na své 44. schůzi, kde byly 
projednány zejména následující záležitosti: 
• žádost o  odkoupení pozemku p.  č.  523/1 v  k. ú. Křemže za účelem směny za 

pozemek p. č. 936/279 v k. ú. Křemže (Ing. Jakeš informoval ZM, že žádost o přímý 
prodej pozemku p.  č.  936/279 v  k. ú. Křemže byla již SPÚ schválena a  je tudíž 
bezpředmětné, aby ZM pokračovalo v  projednávání žádosti, o  tom bude žadatel 
informován),

• žádost o  směnu pozemků p.  č.  426/26 a  2179/3 v  k. ú. Křemže, chatová osada 
Olešnice (jedná se o narovnání majetkoprávního stavu se stavem fyzickým, proto ZM 
jednoznačně záměr směny schválilo),

• žádost Sociální služby Libnič o  příspěvek na činnost (žádost byla zamítnuta 
s ohledem na to, že obec provozuje vlastní sociální službu a navíc systémově poskytuje 
příspěvek na činnost Hospice Prachatice a Domova důchodců Horní Planá),

• rekonstrukce fotbalového hřiště: v  opětovné diskusi zazněl závěr posouzení 
stavu hřiště zástupcem firmy Český trávník, Litvínovice - hřiště opravdu vyžaduje 
kompletní rekonstrukci, možné je současný stav provizorně opravit a  udržovat 
2 až 3  roky za cca  300 tis. Kč/rok. V  diskusi zastupitelů dále zaznělo: všichni 
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zastupitelé podporují rekonstrukci hřiště, i když je neustále některými podsouván 
opak; je požadavek na využití hřiště i  jinými subjekty, zejména ZŠ; je třeba brát 
zřetel na další nutné investice v obci a osadách, které slouží podstatně většímu 
počtu všech občanů; dále jsme si vědomi faktu, že na území obce pracují s dětmi 
i jiné dobrovolné organizace jako Tělocvičná jednota Sokol, Tělovýchovná jednota 
Sokol, Skaut, Pionýr, Křemílek, z nichž některé mají za podstatně menší podpory 
obce významné úspěchy jako např. Tělocvičná jednota Sokol a Oddíl badmintonu, 
který postoupil letos do nejvyšší celonárodní soutěže.

Starosta informoval, že se neustále objevují dezinformace související s přípravou této 
akce, např.  o  zpronevěře 5 milionů určených na tuto akci (psal jsem již v  minulosti), 
pochybnosti o  výběru dodavatelské firmy  atd. Z  tohoto důvodu starosta navrhnul, 
aby celá příprava rekonstrukce hřiště, tj. návrh technického řešení, provozního využití, 
nákladů na následný provoz a  výběr zhotovitele a  z  toho vyplývající požadavky na 
zastupitelstvo byl svěřen fotbalovému klubu s  tím, že úřad městyse zajistí nezbytné 
administrativní zázemí. Předejde se tak různým pomluvám a dezinformacím jak dnes, 
tak v budoucnu především ze strany fotbalového klubu. S tímto návrhem se ztotožnila 
většina zastupitelů vyjma zastupitelů Neuberga a Reitingera.

Dále byly diskutováno o nepořádku v autobusové čekárně působené určitou skupinou 
mládeže a možnosti řešení a dále nezbytnost rekonstrukce pěší lávky z Chlumu přes 
Křemežský potok.

S úctou a přáním krásných jarních dnů Ing. Josef Troup, starosta

Městys Křemže

Upozornění
Upozorňujeme

majitele psů,
že poplatek

ze psů 
se platí do konce 

měsíce května 2017.
Děkujeme.

Vítání občánků
Dne 31. 5. 2017 

se uskuteční v sále 
radnice ve Křemži 
slavnostní vítání 

občánků do života.
Začátek vítání bude 

v 17.00 hod.

Pozvánka na kulturní a prodejní 
akci Křemežský víkend

Termín: 21. – 23. 7. 2017
Pořadatel: Městys Křemže, Náměstí 35, 382 03 Křemže, IČ 00245950

Začínat se bude v pátek v 19 hodin hudebním programem ve velkém 
stanu na hřišti u školy. V sobotu a v neděli bude kulturní program ve 

stanech pokračovat a zároveň bude probíhat stánkový prodej.
Pro zboží všeho druhu bude vyhrazen prostor přístupové ulice 

ke hřišti (Školní ulice), pro občerstvení prostor na hřišti.

Prostor před Základní školou bude vyhrazen pro prodej 
produktů od výrobců z blízkého okolí, prodej zboží místními 

občany a prezentaci místních zájmových spolků.

Školní zahrada bude vyhrazena dětem. Proběhne několik divadelních 
představení, výtvarné dílny, skákací atrakce, soutěže atd.

Vstup pro návštěvníky je zdarma.

Podmínky pro stánkový prodej jsou uvedeny v přiložených pravidlech a přihlášce.

Kontaktní osoba pořadatele pro zájemce o stánkový 
prodej je Jitka Jakešová, telefon 380 741 126

e ‑mail: jakesova@kremze.cz

ŽIVOTNÍ JUBILEA

NAVŽDY JSME SE ROZLOUČILI:

SPOLEČENSKÁ KRONIKA

KVĚTEN

DUBEN

SCHMIEDLOVÁ Libuše
Křemže – 75 let

MÍKOVÁ Helena
Bohouškovice – 75 let

PLÁNSKÁ Marie
Lhotka – 75 let

BÍNA Jan
Křemže – 85 let

KOUBOVÁ Marie
Chlum – 92 let

Scholzová Libuše
Křemže – 89

Schusterová Anežka
Chmelná – 88

Švecová Anna
Stupná – 69
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Program
noci kostelů

9. 6. 2017
ve farním kostele 

sv. Michaela archanděla 
ve Křemži
20:00 – 20:10

zahájení Noci kostelů

20:15 – 20:45
divadelní představení 

o svatém Františkovi v podání 
dětského souboru pod 

vedením Heleny Čížkové

20:45 – 21:00
hudební zastavení I, varhany 

Blanka Tichavová ml.

21:00 – 21:30
chvilka s hostem: Petr Kronika

21:30 – 22:00
hudební zastavení II,  

Blanka Tichavová ml. varhany
Michaela Vyoralová housle

Karel Jakubů baryton

22:00 – 23:00
historické ohlédnutí 130 let kostela 

sv. Michaela archanděla, (Jarmila 
Hansová), prohlídka kostela, 

představení zvonů a věžních hodin, 
(Jan Mejzlík, Václav Bürger)

23:00
závěrečná modlitba

 

Jednota Kaplice – ocenění prodejny COOP TIP 
Křemže jako nejlepší v okrese ČK
V  průběhu měsíce března  2017 provedla Jednota družstvo 
spotřebitelů v  Kaplici prostřednictvím nezávislé analytické firmy 
Elevatio Hodonín hodnocení jednotlivých prodejen maloobchodní 
sítě družstva. V tomto hodnocení se podle hlavních hodnotících ukazatelů umístil 
supermarket COOP TIP Křemže jako nejlepší. Hlavními hodnotícími kritérii byly 
v širším kontextu: personál, sortiment, podpora prodeje, interier a exterier prodejny 
a celkový dojem pro zákazníky. Za odvedenou práci proto vedení družstva Jednota 
Kaplice děkuje všem pracovníkům prodejny a  současně děkuje i  všem věrným 
zákazníkům, kteří využívají služeb supermarketu Coop Tip.

Genius loci – výklenková kaplička v Mříči
Kdo nebo co je genius loci? A jakou souvislost s tím má kaplička v Mříči? Genius loci je 
duch místa a co autor, to jiná definice. Myslím si, že je to historie krajiny, stav životního 
prostředí, osudy lidí a  vztahy mezi nimi, estetická a  duchovní hodnota daného 
místa atd.

Se zájmovým klubem turistů jsme párkrát 
šli ze zastávky Křemže do zastávky Holubov 
nebo Vrábče a  občas jsme se zastavili 
u  zanedbané kapličky na pozemku 827/2. 
Jednou v zimě roku 2016 jsme se sešli u vína 
a  tam jsme se rozhodli uvedenou kapličku 
opravit. Jsme parta důchodců a  kolegové 
a  hlavně kolegyně nás z  legrace nazvali 
Dědkostav. Přesto jsme se do opravy pustili 
ve vlastní režii a  také dílo dokončili. Během 
opravy jsme ale narazili na původní malbu, 
na které se překrývaly pravděpodobně 
dvě vrstvy. Nejstarší obraz představoval asi 
svatého Floriána, pozdější obraz Panu Marii. 
O  historii kapličky jsme ale nevěděli téměř 
nic.

Během prací na kapličce jsme se obrátili na Státní archiv v  Českých Budějovicích 
i v Českém Krumlově, ale nakonec jsme uspěli v archivu zámku Český Krumlov. Tam 
jsme se dozvěděli, že kaplička na pozemku statku Robol je stará cca 200 let, původně 
byla zasvěcena sv.  Floriánu, ale ani v  minulosti nikdo nezjistil, kdy a  kdo ji postavil 
a  proč. Obraz zrestaurovala odborná restaurátorka Mgr.  Svobodová. Restaurátorské 
práce uhradila obec Křemže, u níž jsme se setkali s ochotou a snahou spolupracovat.
A výsledek? Když procházíte krajinu ohraničenou silnicí, železnicí a lesem, kaplička je 
stále vidět a jako maják celou tuto zajímavou krajinu s Kletí v pozadí doslova prozařuje.

Přejeme všem občanům okolí Křemže, turistům i  ostatním poutníkům, aby se zde 
zastavili, na chvíli se ztišili 
a  pokochali krásou naší 
vlasti, kterou tento estetický 
a duchovní bod jen zvýrazňuje.

Vysvěcení kapličky plánu‑
jeme na den 14.  5.  2017 ve 
14 hodin.

J. Zámiš st.
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Píše se rok 1546. V Čechách sílí protihabsburská opozice, stále 
více se ozývají hlasy kritizující povolené dvojvěrectví, panovník 
soustavně porušuje sliby, které dal před svou korunovací. Pro 
krále Ferdinanda I. přichází těžké období. Místo aby mohl pány 
a  rytíře zemí českých uklidnit, přilívá oleje do ohně a  přislíbí 
pomoc svému bratru, císaři římskému Karlu  V., v  bojích proti 
německé šlechtě. Na válku jsou vedle mužů zapotřebí i peníze, 
a  tak králi českému nezbývá nic jiného, než povolat zemský 
sněm, vyhlásit zemskou hotovost a vybrat výjimečné daně.

V dominiu rožmberském ale chybí berník, který by berni, tedy 
daně, správně dle odhadu nemovitého majetku vypočítal, vybral 
a k vyšším instancím poctivě odvedl. Místo toto jest ctihodné, 
dobrým důchodem zaopatřené, může je však vykonávat jen 
občan poctivý, bystrý a  vzdělaný, který své dovednosti bude 
nejdříve muset v souboji ducha i těla osvědčiti.

Neváhejte a přihlaste se ještě dnes!!!

O co jde? Jedná se o strategickou hru pro týmy v počtu 3-6 hráčů 
od 7 do 109 let (týmům s hráči mladšími 10 let doporučujeme 
doprovod alespoň jednoho dospělého)

Kdy a kde se to koná? 20. května 2017 v 14:00 u školy ve Křemži

Kde všude se to koná? Herní území tvoří jádro Křemže a  její 
blízké okolí

Jak dlouho to bude trvat? Samotná hra trvá 120  minut + 
organizační záležitosti, vysvětlení pravidel a závěrečné vyhlášení

Pro koho je hra určena? Pro každého, kdo si rád hraje, soutěží, 
rád zkouší nové věci, nebojí se riskovat a  vymýšlet nové 
strategie, pro každého, kdo má rád dobrodružství, pro každého, 
kdo se v sobotu doma nudí

Kdo všechno může hrát? Hra je určena pro rodiny s dětmi, pro 
bratrance, sestřenky, tety a strejdy, babičky i dědečky, kamarády 
ze školy i  odjinud, všechny vaše známé… zkrátka skoro pro 
každého

Jak se hry zúčastnit? Vážné zájemce prosíme o registraci týmu 
u Olgy Thámové na čísle 723 866 368, Vaše místo tak bude jisté. 
Můžete samozřejmě přijít i bez registrace předem, tj. 20. května, 
cca v 13:45 ke skautské klubovně u školy ve Křemži. Počet týmů 
je limitován na 25, tak neváhejte!

Co si máme vzít s sebou? Každý tým si přinese měšec, pytlík, 
váček nebo jiné zařízení na ukládání mincí (pro ty, jež neseženou, 
bude k zapůjčení na místě).

SKAUTSKÝ ODDÍL KŘEMŽE
ZVE VŠECHNY ZÁJEMCE NA 2. ROČNÍK SRATEGICKÉ TÝMOVÉ HRY

KRAJSKÝ BERNÍK
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Irisdiagnosti ka
Dne 5. dubna 2017 se konala v Knihovně městyse Křemže přednáška a beseda na 
téma irisdiagnostika, což je zjišťování příčin zdravotních problémů z oční duhovky. 
Paní Jana Bělohlavová, která se irisdiagnostikou zabývá, seznámila návštěvníky
s podstatou této alternativní metody. Dověděli jsme se, že v očích se odráží celkový 
stav našeho těla. Paní Bělohlavová nám ukázala mapu oční duhovky, na které byly 
rozmístěny orgány těla.

Odborníci na tuto metodu, pak pomocí specifi ckých znamének, dokáží objevit nejen 
důsledky, ale i  příčiny zdravotních nebo psychických problémů ještě před jejich 
propuknutím. Cílem irisdiagnostiky není jen hledat nemoci, nýbrž jejich hlavní příčiny.

Miroslava Průchová, knihovnice

Dne 12.  dubna  2017 navštívily 
knihovnu děti 2. A  a  2. B třídy 
Základní školy v Křemži.
Nejprve jsem děti seznámila 
s  knihovnou. Tyto informace 
se pak prolínaly s  povídáním 
o  vzniku knihy - cesta rukopisu 
ke knize.
A  protože 2.  dubna je 
Mezinárodní den dětské 
knihy, který byl vyhlášen 
k  výročí narození dánského 
spisovatele Hanse Christiana 
Andersena, připomněla 
jsem tento významný den 
přečtením ukázek z  několika 
Andersenových pohádek a  děti 
hádaly jejich názvy.
Nakonec si prohlédly knihy 
a půjčily si je domů.

Miroslava Průchová, knihovnice

2. A
Křemže

2. B
Křemže

Besedy pro děti  v Knihovně městyse Křemže

Knihovna Křemže KNIHOVNA 
MĚSTYSE KŘEMŽE

POŘÁDÁ
 

VÝTVARNÝ 
PODVEČER
S PANÍ ĎAĎOVSKOU NA TÉMA

KVĚTINOVÉ OZDOBY
VE STŘEDU 17. KVĚTNA 2017

V 17.00 HODIN
Cena materiálu 50,– Kč na dvě kytičky.

KNIHOVNA 
MĚSTYSE KŘEMŽE

25. KVĚTNA 2017

ZAVŘENA
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Studijní cesta
Od 21. – do 23. dubna 2017 jsem se zúčastnila studijní cesty – Za 
knihovnami a zajímavostmi Západních Čech, kterou každoročně 
pořádá Jihočeský SKIP.
V  pátek jsme navštívili konvent kláštera Plasy a  poté i  nově 
zrekonstruovanou Městskou knihovnu v Plasích, která se nachází 
v objektu kláštera.

Odtud jsme se přesunuli do Mariánské Týnice, kde jsme si 
prohlédli muzeum a kostel. Poté jsme odjeli do Karlových Varů, 
kde jsme se ubytovali v domově mládeže.
V  sobotu jsme odjeli, do 
města Loket, kde jsme si 
prohlédli knihovnu, muzeum 
knižní vazby a  také hrad 
Loket. Potom jsme se vrátili 
do Karlových Varů, kde jsme 
navštívili Krajskou knihovnu 
Karlovy Vary. Následovala 
prohlídka města Karlovy Vary. 
Prošli jsme se po kolonádě 
a  potom jsme vystoupali na 
místo zvané Jelení skok, kde 
se nachází socha kamzíka.

V  neděli jsme navštívili Bečov 
nad Teplou, kde jsme si 
prohlédli výstavu relikviáře 
svatého Maura a odtud jsme zamířili ještě do Manětína, kde nás 
čekala prohlídka zámku, která byla posledním bodem programu.

Velikonoční aranžmá
Knihovna městyse Křemže pořádala dne 29.  března  2017 již 
tradiční akci - vazby květin s velikonoční tematikou.
Slečna Veronika Bartošová opět vytvořila několik inspirujících 
dekorací, které návštěvníci jistě využili k  vlastní velikonoční 
výzdobě.

VELIKONOČNÍ DÍLNA
Od pondělí 3. dubna do čtvrtka 
6. dubna 2017 se vždy odpoled-
ne konala v  Knihovně městyse 
Křemže velikonoční dílna pro 
děti.

V  knihovně byla pro děti při-
pravena obarvená vyfouknutá 
vejce, která si mohly pomalovat 
fixy. Podle předlohy si také moh-
ly děti vystřihovat z barevných papírů různé velikonoční deko-
race.

Velikonoční aranžmá-výrobky

Miroslava Průchová
knihovnice
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Zapomenuté příběhy

Umět si poradit
Jak nám ubíhají léta, vrací se vzpomínky a přichází na mysl 
zapomenuté příběhy. Dovoluji si ale pro jednou udělat 
výjimku a napsat příběh ze současnosti.

Zavedením zpřísněných podmínek pro plátce daní 
došlo k uzavření mnoha malých vesnických hospůdek 
a obchůdků. V bývalých střediskových obcích mizí Česká 
pošta a někde i Česká spořitelna. Tím pádem zůstalo hodně 
nevyužitých prostorů. Proto bych si dovolil navrhnout, jak 
jich využít. Určitě by bylo vhodné a moudré udělat z nich 
čapí hnízda. Jak dobře každý ví, tak čáp přináší malé děti. Ze 
statistik je patrné, jak nás ubývá a snižuje se nám populace. 
V dělnických i některých řemeslnických profesích nás 
zachraňuje příliv z Ukrajiny a okolního východu. Když bude 

více čapích hnízd, čápi přinesou více dětí, začne se zvyšovat 
populace, budeme zachráněni a republika bude vzkvétat.

Stačí jen být šikovní. Jak jste již jistě slyšeli známé 
pořekadlo, že šikovný a zručný řemeslník nebo kutil, dokáže 
udělat z hov… bič. Jeden takový šikovák to dokázal a všem 
nám předvedl, jak na to jít. Rodiče dětí si jistě vzpomínají 
a pamatují, když batolata začneme dávat na nočník, co 
se stane. Objeví -li se v něm pod zadečkem koblížek nebo 
hromádka, tak děťátko začne volat na maminku EE -EE -EE. 
Vidíte a stačilo tak málo a jeden šikovný koumák to s malým 
kouzlem dokázal. Jenom k tomu EE přidal T a vzniklo EET. 
Všem nám předvedl, že jde opravdu udělat z hov… bič na 
daňové podvodníky.

Závěrem stačí jenom říct, jak ta politika je EE,EE a v čapím 
hnízdu nám orošený půllitr nenatočí a rohlík si tam taky 
nekoupíme! A o čem sníte vy?

Když se zasníte, jakou zemi vidíte?
Sláva Lhoták

Velikonoční koulení na Cihelně v Chlumu
Malá vzpomínka na Velikonoce 2017 v Chlumu
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Květen na zahradě
Průměrná denní teplota je během května v nadmořské výšce 
400 metrů přibližně 12,5 °C. Se vzrůstající nadmořskou výškou, 
na každých 100 metrů klesá tato teplota zhruba o 0,75 °C. Půda 
se postupně prohřívá, v hloubce 20 centimetrů je její průměrná 
teplota přibližně 15 °C.
Květnové srážky jsou bohatší a  v  nadmořské výšce 400 metrů 
spadne průměrně kolem 80 milimetrů. Se stoupající nadmořskou 
výškou vzrůstá množství srážek asi o  5  % na každých 100 
metrů. Délka dne se postupně prodlouží o 75 minut, téměř na 
16  hodin. Slunce svítí přibližně 240  hodin za měsíc, což je asi 
13 % celoročního svitu.

Hnojení trávníku - trávník, který často sečeme, je velice kvalitní, 
ale tímto zákrokem je značně vyčerpáván. Proto je dobré v době, 
kdy sečeme 1 až 2× do měsíce, trávník přihnojovat. Sypká 
hnojiva se však nepodaří vždy rovnoměrně rozhodit. Pokud 
máme větší plochu trávníku, můžeme pro rovnoměrný rozhoz 

použít speciální ruční rozmetadlo. Zařízení máme zavěšené před 
sebou na popruhu a otáčením kliky dosáhneme rovnoměrného 
rozhození hnojiva. Pokud máme menší plochu trávníku, 
rozpustíme ve vodě hnojivo Kristalon trávník a  roztokem 
zalijeme plochu. Hnojivo je tak rovnoměrně rozprostřeno.

Ve druhé polovině dubna až začátkem května je vhodná doba 
k výsevu okurek nakládaček a polních salátovek. Osivo vzejde 
asi po čtrnácti dnech, tedy většinou již po ledových mužích 
a  mladým otužilým rostlinkám již nehrozí namrznutí. Osivo 
vyséváme nejčastěji po dvou až třech semenech na vzdálenost 
30 až 40 centimetrů od sebe. Vzdálenost řádků by měla být 
minimálně 100 cm s ohledem na mohutný růst rostlin do šířky 
- pokud okurky nepěstujeme na opěrné síti. Mezi spolehlivé 
odrůdy s bohatými výnosy a kvalitními plody patří Charlotte F1, 
Ornelo F1, Everest F1, Twigi F1 a další.

Jahody potřebují vodu a  vzduch - v  době kvetení potřebují 
jahodníky dostatek vody. Závlaha by však měla být šetrná, bez 
zbytečného zmáčení otevřených květů. Rostliny přirychlované 
pod fóliovým tunelem potřebují také přístup vzduchu 
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a opylovačů. Přes den je proto nezbytné pravidelné větrání.

Nebezpečná je i  vysoká teplota - v  květnu sledujeme 
pravidelně teploměr, protože se bojíme nočních mrazíků. 
Škodit však mohou i vysoké teploty, které se touto dobou také 
vyskytují. Zejména při slabším větrání v  teplých slunečných 
dnech prudce stoupá teplota ve sklenících i fóliovnících. I když 
pěstujeme teplomilné druhy, jako jsou okurky, rajčata a papriky, 
musíme pamatovat na to, že i  ony špatně snášejí teplotu nad 
35 °C. Optimální teplota pro okurky je asi 25 °C přes den a  16 
až 18 °C v noci. Rajčata se dobře opylují pouze při teplotě 15 až 
30 °C, přičemž potřebují i  pohyb vzduchu. Paprika při vyšších 
teplotách shazuje květy, případně i mladé plody.

Odkvetlé cibuloviny - na jarních cibulovinách, zejména 
na tulipánech a  narcisech narůstají po odkvětu poměrně 
velké semeníky. Měli bychom je odstranit co nejdříve, aby 
neodebíraly živiny cibulím, které si chystají zásoby na příští rok. 
Zelené listy naopak živiny dodávají, proto je necháme, až dokud 
nezežloutnou a neseschnou. V tomto období cibule také ocení 
přihnojení a za sucha závlahu.

V  okrasné zahradě řežeme a  zmlazujeme odkvetlé dřeviny, 
například zlatici. Některé pouze prosvětlíme, starší vyžadují 
pro zachování pěkného tvaru a podporu kvetení v příštím roce 
i mírné zmlazení zpětným řezem.

Přesazujeme, dělíme a zmlazujeme trvalky, které už odkvetly. 
Na místě určeném pro novou výsadbu předem zlikvidujeme 
vytrvalý plevel a  půdu vylepšíme kompostem. Za suchého 
počasí zajistíme dostatek vody. Dokud neobnoví růst, chráníme 
je před prudkým sluncem.

V  ovocné zahradě ve fenofázi kvetení nebo po odkvětu je 
ještě vhodná doba řezu broskvoní, popřípadě i jiných peckovin. 
Tento zásah připadá v  úvahu především v  oblastech s  vyšší 
nadmořskou výškou.

Můžeme rovněž prosvětlit nadměrně rostoucí a  zahuštěné 
koruny jabloní a  hrušní, a  to těch stromů, u  nichž jsme 
neuskutečnili zimní průklest. Zmírníme tím nežádoucí bujný 
růst. U  mladých nebo přeroubovaných stromů vylamujeme 
koncem května až červnu takzvané vlky - letorosty prorůstající 
obvykle pod místem řezu starší větve.

Během května dokončujeme přeroubování ovocných stromů, 
nejprve třešní, višní, slivoní, meruněk, později hrušní a jabloní 
nenarašenými rouby za kůru. Vyvazujeme výhony u  štíhlých 
vřeten nebo ovocných stěn do podvodorovné polohy za účelem 
urychlení plodnosti a omezení růstu.

Při dokvétání jabloní a slivoní provádíme postřik proti pilatce 
jablečné a  švestkové přípravkem Calypso v  dávce 2,5 ml/10 
litrů vody. V některých lokalitách si pěstitelé stěžují na to, že jim 
slivoně neplodí, i když bohatě kvetou. Hlavním důvodem je to, že 
pilatka švestková v době květu naklade vajíčka do květů, z nichž 
se vyvine larva, která způsobuje červivost malých plůdků, které 
následně opadávají. Tento škůdce dělá velké škody, uvádí se 
80 až 100 %. Též pilatka jablečná způsobuje velmi velké škody, 
hlavně na letních a sladkoplodých odrůdách jabloní.

V  květnu vyvěšujeme feromonový lapač na obaleče 
jablečného, ten slouží k monitorování výskytu škůdce. Obaleč 
se líhne za teplých večerů, kdy teplota ve 22 hodin dosahuje více 
než 17 °C, v této době můžeme očekávat nálet tohoto škůdce. 
Při zjištění většího náletu obaleče ve feromonovém lapači 
provedeme po týdnu postřik bio přípravkem Madex nebo Biobit, 
který po týdnu zopakujeme. Ochranu můžeme též provést 
přípravkem Calypso. Obaleč jablečný má většinou dvě generace. 
První generace většinou nalétá na přelomu května a  června 
a  druhá na přelomu července a  srpna, tyto uvedené termíny 
jsou pouze orientační, konkrétní nálety obaleče závisí na teplotě 
v této době. Bio přípravky na ochranu proti obaleči jablečnému 
Madex a Biobit dodává Biocont Laboratory Brno, tato firma též 
dodává bio přípravek NeemAzal na ochranu rostlin proti mšicím.

Řez ořešáku vlašského provádíme dle doporučení pana 
Matejska v  období, kdy nové přírůstky dosahují 10 až  
15 centimetrů. V této době řezné rány nejméně slzí a do konce 
vegetace se na řezných ranách vytvoří největší zával. Rány hned 
po řezu zahladíme ostrým nožem, ošetříme latexem s přídavkem 
Kuprikolu. Po zaschnutí latexu na ošetřené rány naneseme vrstvu 
štěpařského vosku, který po zaschnutí přetřeme latexem. Takto 
ošetřené rány nepotřebují žádnou údržbu po dobu dvou roků.

Vinná réva - v květnu nastává čas na provádění podlomu, tedy 
vylámání všech nepotřebných či nevhodných výhonů, které by 
keř zbytečně zahušťovaly a oslabovaly. Je nutné ho dělat v době, 
kdy jsou výhony ještě v  bylinném stavu. Do začátku květu se 
doporučuje případné přihnojení dusíkatými hnojivy, zvláště je -
-li půda pod keři využívána pro pěstování podplodin. Během 
rašení zkontrolujeme, zda se neuvolnily úvazky držící konce 
tažňů v oblouku. Celoročně kontrolujeme zdravotní stav, neboť 
již na jaře mohou být napadané zejména škůdci. Brzy po vyrašení 
je možné na keřích najít stopy po prvních škůdcích, kteří na 
mladých měkkých částech rašících výhonů sají. Jsou to roztoči, 
z nichž někteří mohou způsobovat značné škody, jako svilušky 
nebo hálčivec révový, jehož vpichy způsobují kadeřavost listů. 
Chránit keře je možné biologicky nasazením dravého roztoče 
Typhlodromus pyri nebo chemickými přípravky např. Omite 570 
EW nebo Magus 200 SC.

P. Kumšta
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Svatby - roky 2015 – 2017
Ročník 2015

M ě s í c Počet svateb

Leden 0

Únor 1

Březen 2

Duben 2

Květen 1

Červen 7

Červenec 3

Srpen 2

Září 3

Říjen 0

Listopad 1

Prosinec 0

C e l k e m 22

Ročník 2016
M ě s í c Počet svateb

Leden 0

Únor 0

Březen 0

Duben 3

Květen 2

Červen 5

Červenec 3

Srpen 3

Září 8

Říjen 3

Listopad 1

Prosinec 1

C e l k e m 29

Svatby v květnu ano či ne
Květen, již prvním dnem odstartován 
polibkem pod rozkvetlým stromem, je 
měsícem lásky. Dny se stále prodlužují, 
kvetou šeříky a večery jsou dlouhé, teplé 
a  voňavé. Ideální čas pro romantická 
dostaveníčka a zdálo by se, že i pro svatby.

Češi jsou ovšem stále v  zajetí pověry 
„Svatba v  máji, do roka máry“, případně 
v  jiném znění „Svatba v  máji, nevěsta 
na máry“. Matriky skutečně v  květnu 
zaznamenávají nejmenší počet 
uzavřených manželství za celý rok 
(zajímavé je, že stejná statistika platí i pro 
registrované partnerství). Naopak největší 
nával mají na radnicích a u oltářů v červnu 
a v prázdninových měsících.

Pojďme se společně podívat na zoubek 
této pověře a  ukázat si, že v  současné 

době již květnová svatba nepředstavuje 
žádné nebezpečí. Pověra je totiž založená 
na historické skutečnosti, která dnes již 
neplatí.

Ve starších dobách květnová svatba 
znamenala pro nevěstu dvojí riziko. 
Většinou otěhotněla krátce po obřadu, 
přičemž v  následujících letních měsících 
ji čekala tvrdá práce na poli. Tou dobou 
přitom ještě o  svém požehnaném stavu 
ani nemusela vědět, při práci se nešetřila 
a  letní rutina na poli tak mohla skončit 
potratem, který s sebou mohl přinést řadu 
dalších komplikací.

Další riziko představoval i samotný porod. 
Miminko počaté po květnové svatbě 
nejčastěji spatřilo světlo světa v  únoru 
nebo v březnu, na přelomu zimy a jara. Tou 
dobou už lidem docházely zásoby a v jídle 
se museli hodně uskromňovat. Rodička 

Ročník 2017
M ě s í c Počet svateb

Leden 0

Únor 0

Březen 1

Duben 2

Květen 4

C e l k e m 7

Celkem
2015 – 2017

58

byla slabá, trpěla nedostatkem vitamínů 
a nezřídka se stávalo, že porod nepřežila. 
Chladné měsíce nebyly ideální ani pro 
novorozeně, které také někdy bojovalo 
o život.

Podobná rizika už nám nyní nehrozí. 
V  době moderní techniky a  medicíny 
se přece nemusíme bát toho, že by 
žena o  své dítě přišla, aniž by k  tomu 
byl důvod, je přece lékaři neustále 
sledována a monitorováno je i její dosud 
nenarozené dítě. A  pokud půjdeme 
ještě dále, kojenecká úmrtnost je v  naší 
republice nejnižší, což je jistě dobré 
znamení vypovídající o tom, jak vysoká je 
úroveň a kvalita péče o děti.

Svatbu bychom tak měly naplánovat 
především podle toho, jak se hodí nám 
a  našim rodinám. Ze strany maminek 
a  babiček se stále ještě můžeme setkat 
s  odporem, proti němuž by ale mohl 
zafungovat argument, že volné červnové 
termíny již prostě nejsou. Ve výsledku tato 
pověra hraje pro nás, neboť rezervace 
termínu, restaurace a  vypůjčení šatů 
budou v květnu opravdu méně náročné.

-Bor-

Datum: 17. 05. 2017 - středa
Místo konání: Sportovní areál T. J. Sokol Křemže - Němcalka
Začátek: prezence od 16.00 hodin / 16.30 hod – start žákovských kategorií / 18.00 hod – start kategorií dospělých
(po vyhlášení výsledků všech předcházejících kategorií) / předpokládaný konec v 19 hodin 
Startovné: 80,– Kč pro dospělé, mladší kategorie zdarma
Ceny: medaile pro žákovské kategorie, diplomy a drobné ceny
Občerstvení: v areálu bude k dispozici stánek s občerstvením
Informace: www.sokol-kremze.cz

VEČERNÍ BĚH KŘEMŽÍ
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Zprávičky ze ZŠ a MŠ Křemže

Naši školáci opět zabodovali
V  pondělí 20.  3.  2017 se Tomáš Karl a  Jakub Zeman, žáci 4. B ZŠ a  MŠ Křemže,  
zúčastnili celostátní pěvecké soutěže v  Karlových Varech. Vyhlašovateli dětské  
soutěže v sólovém zpěvu „Karlovarský skřivánek“ bylo Mezinárodní pěvecké centrum 
A. Dvořákaa ZŠ a ZUŠ Karlovy Vary. Soutěž byla určena pro děti a mládež ze základních  
škol, víceletých gymnázií, základních uměleckých škol nebo jiných školských zařízení 
ve věku 6 až 15 let.

Celostátní soutěži předcházela školní a krajská kola, v nichž oba zabodovali s prvními 
místy. Oba totiž mimo jiné navštěvují základní umělecké školy a studují sólový zpěv.

Soutěž „Karlovarský skřivánek“ je vyhlašována každoročně a  probíhá ve čtyřech 
kategoriích. Soutěžní úkol je stejný ve všech kategoriích – jedna píseň národní a jedna 
píseň podle vlastního výběru. Naši žáci soutěžili v kategoriích A1 a A2, ve kterých bylo 
zapsáno a  soutěžilo celkem 79 dětí. Přes obrovskou konkurenci talentovaných dětí 
se oba probojovali až na krásná 4. místa. Odvezli si tak z Karlových Varů nejen skvělé 
úspěchy, ale i cenné zkušenosti z této prestižní soutěže.

Věřím, že budou oba hoši i nadále takto skvěle reprezentovat naši školu a dělat radost 
svým rodičům.

Bartoň Aleš, Základní škola a Mateřská škola Křemže

Úspěchy žáků školy v okresním kole 
matematické soutěže Klokan
O  úspěších našich žáků ve školním kole matematické soutěže 
Klokan jste se mohli dočíst již v  březnovém čísle Křemežska. 
Dovolte mi, seznámit Vás s jejich úspěchy i v kole okresním.

V  kategorii Cvrček (žáci 2. a  3. ročníků) se  okresního kola 
zúčastnilo 680 dětí. Žákyně Eva Čerklová (3. A), která se umístila 
na krásném devátém místě, nám všem udělala velkou radost. 
Rovněž umístění Jana Tháma (3. A) na 28. - 32. pozici a Martina 
Alexy (3. B) na 49. – 52. příčce můžeme považovat za úspěch.

Také žákyně kategorie Klokánek se umístily na předních pozicích, 
což je při celkovém počtu 654 řešitelů velkým úspěchem. Velmi 
pěkné 9. místo obsadila Hana Hájková (5. B), Lenka Čížková (5. 
B) se probojovala na 12.  – 14. místo a  Eliška Bürgerová (5. A) 
obsadila 16. – 17. pozici.

Největšího úspěchu dosáhli naši žáci kategorie Benjamín, které 
se účastnilo 427 soutěžících. Kryštof Pšenička (7. A) se 102 body 
obsadil vynikající první místo a  Šimon Pšenička (7. A) krásné 
šesté místo. Tyto výsledky jsou o to cennější, že v první desítce 
nejúspěšnějších konkurovali našim žákům pouze studenti 
Gymnázia Český Krumlov. V  této kategorii se na další pěkná 
místa probojovali ještě Václav Jirovec (7. A) na 13.  – 17. místě 
a Tomáš Motejl (7. A) na 25. - 28. místě.

S  úlohami pro nejstarší kategorii Kadet se potýkalo celkem 
360 řešitelů. Dosažené bodové hodnocení výsledků zaručilo 
Davidu Jansovi (9. A) pěkné umístění na 25. - 30. příčce. Na 38. – 

39. dělené pozici se shodně umístili Denisa Šindelářová (8.  A) 
a Vojtěch Vilhum (9. A).

Všem úspěšným soutěžícím srdečně blahopřejeme, děkujeme 
za vzornou reprezentaci naší školy a  přejeme pěkná umístění 
i v kole krajském.

Mgr. Jitka Petrová

Posezení s Krumlovskou dudáckou muzikou
Přijďte si poslechnout a zazpívat známé i méně 

známé lidové písně tentokrát na téma

Bez lásky a milování 
těžké světem putování…

Pátek 26. 5. 2017 v 18.00 hodin
Radniční sál Křemže
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Klub pro maminky s dětmi je otevřen
každé úterý od 9:00 do 11:00 a každý čtvrtek od 9.00 do 11:30.

Přijďte si pohrát, zacvičit s písničkou, malovat a tvořit.
Vstupné: 30 Kč dospělý, děti zdarma.

První návštěva zdarma!

Hernička pro nejmenší
každé úterý

Hernička pro nejmenší bude v MC Křemílek otevřena každé úterý dopoledne od 9:00 do 11:00. 
Herna je vhodná pro rodiče s nejmenšími dětmi. Přijďte si pohrát! Vstupné 30 Kč za rodinu

Výtvarný program klubu pro nejmenší
4. 5. 2017 čtvrtek

Čápi na komíně – ve Křemži už máme čápa téměř měsíc. Z ruličky od toaletního papíru 
vyrobíme vysoký komín a uděláme na něm hnízdo pro čápa. Doneste si jednu ruličku.

11. 5. 2017 čtvrtek
Srdíčko pro maminku – radost uděláme mamince srdíčkem s otiskem 

ručičky. A ještě si vyrobíme srdíčkový rámeček na společnou fotku.
18. 5. 2017 čtvrtek

Slunce – každý den nám hřeje a usmívá se na nás z oblohy, i my 
si vyrobíme usměvavé slunce z barevných papírů.

Akce klubu
25. 5. 2017 čtvrtek

Jedeme na výlet! – Den dětí oslavíme společně na výletě, vydáme se na ZÁMEK 
KRATOCHVÍLE, kde na nás čeká pohádkový program. Pojedeme objednaným autobusem. 

Odjezd autobusu upřesníme, sledujte www stránky. Jedeme za každého počasí!

Výtvarný večer
5. 5. 2017 pátek

Domeček na čajové sáčky – výtvarný večer pro dospělé a teenagery. Přijďte si 
vyrobit krásné dřevěné čajové domečky. Budeme pracovat ubrouskovou technikou 

a vytvoříme krásnou a funkční dekoraci do kuchyně. Příspěvek na materiál je 200,– Kč. 
Začínáme v 18:00 v MC Křemílek. Podrobnosti a přihlášky na tel: 603 586 747.

Výtvarná dílna
18. 5. 2017 čtvrtek

Prostírání na stůl – vyrobíme si pestré prostírání na stůl, a aby se dalo otírat, tak 
ho zalaminujeme. Příspěvek na materiál 50,– Kč. Dílna je vhodná pro děti od pěti 

let, mladší děti mohou přijít s rodiči, na dílnu je nutné se předem přihlásit. Přihlášky 
a informace na 603 586 747. Dílna bude probíhat od 15:30 do 17:30 v MC Křemílek.

MC Křemílek - program na KVĚTEN
Náměstí 7, Křemže, Bc. Alena Nováková 603 586 747
mc.kremilek@centrum.cz www.kremilek -kremze.cz
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JEDEME NA VÝLET!
Kdy: Ve čtvrtek 25. 5. 2017

MŠ Chlum a MC Křemílek Vás zvou na autobusový výlet.
Naším cílem bude

Pohádkový program
Na zámku Kratochvíle

Jedeme za každého počasí!
Odjezdy autobusu: Chlum náves 

7:50, Náměstí Křemže 7:55

(sraz 10 minut před odjezdem, návrat okolo 14:00)

MIROSLAV HOLUB
Učitele jsem svým způsobem obdivoval.

V  každém čísle představujeme nové 
učitele na naší škole. Tentokrát jsme pro 
čtenáře vybrali pana učitele Miroslava 
Holuba, který je nyní třídním učitelem 
v  7. A. Na naší škole učí matematiku 
a informatiku.

Kolik je Vám let?

V  kolika letech Vás napadlo být 
učitelem?
Tak to už jsem chodil do školy. Bylo mi 
asi 10 let. Dá se říci, že jsem učitele svým 
způsobem obdivoval.

Jaký je Váš vztah k dětem?
S  dětmi ve škole se snažím být kamarád 
(někdy asi až moc velký), no a na ty vlastní 
se těším. 

Občasník Základní školy v Křemži

Vadí Vám, že žáci používají v  hodině 
mobilní telefony?
Strašně. Přijde mi, že někteří žáci naší školy 
by bez telefonu snad nepřežili. Nevím, kde 
se v  nich bere taková drzost, že klidně 
telefony používají o hodině… No zbytečně 
jsem se rozčílil, pojďme na další otázku. 

Jaký předmět jste měl jako žák rád 
a jaký ne?
Kromě matematiky mě hodně bavil 
zeměpis. Pamatuju si, že jsem úplně 
nenáviděl výtvarnou výchovu. Kreslení 
mi nejde a  navíc mě paní učitelka za mé 
obrázky ošklivě známkovala.

Jaké jsou Vaše koníčky?
Už od malička se věnuji fotbalu, který mi 
zabere spoustu času. Když mám v  týdnu 
čas, dojdu si rád s kamarády zahrát squash.

Máte nějaké domácí mazlíčky?
Máme doma dva psy. Fenka se jmenuje 
Kaily a pejsek je Čenda. K tomu nám ještě 
po domě pobíhá želva Džekyna.

Co byste chtěl dělat, kdybyste nebyl 
učitel?
Hodně se mi líbí povolání právníka.

Děkujeme za rozhovor.

Rozhovor vedli žáci 7.A, psaný text zpraco-
vala Ella Zikešová a Daniela Borovková.

Vyhlašujeme novou fotosoutěž
Největší, nejkurióznější výplod zahrádky

Fotografie je možné posílat na adresu tajemnik@kremze.cz a to do konce měsíce října.
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Fotbal

Travička zelená…
Zimní halovou sezónu zakončili naši benjamínci (ročník 2010 
a ml.) poslední březnovou sobotu závěrečným turnajem na SKP 
v  Českých Budějovicích. U  kluků bylo vidět obrovské zlepšení 
oproti prvnímu kolu tohoto turnaje, dokázali využít velký herní 
prostor, přihrávali si a  byli do hry tak zakousnutí, že mnohdy 
bylo velice náročné je z hřiště odvolat na střídání. Ze čtyř utkání 
jedenkrát vyhráli, ve zbylých zápasech prohráli, ale vždy velmi 
malým gólovým rozdílem. Na závěr byli oceněni pamětními 
medailemi. Ze strany pořadatelů byla vyřčena pochvala a uznání 
malým hráčům i jejich trenérům.

O  den později znovu doplnili pro turnaj v  Českém Krumlově 
tým Slavoje Č.  K. naši kluci Tom Stejskal, Honza Kadlec a  Filip 
Reitinger. Individuální ocenění si za svůj parádní výkon převzal 
náš gólman Tom Stejskal.

Dohromady jsme zimní přípravu zpestřili dvěma desítkami 
turnajů a nyní se již moc těšíme na „zelené“ tréninky.

Jarní sezónu zahájila starší přípravka ve čtvrtek 6.  dubna na 
domácím hřišti s  týmem Zlaté Koruny. Za velice chladného 
počasí byl po poločase stav 0:3. V  druhém poločase dokázali 
naši kluci vstřelit tři góly a skóre srovnat. Bohužel ve 46. minutě 
neubránili hostujícího útočníka a  konečný výsledek zněl 3:4 
(Matoušek 2, Hrubeš).

V  pátek 7.  4. sehrála mladší přípravka „B“ na hřišti v  Českém 
Krumlově utkání s týmy FK Český Krumlov a SK Větřní, kdy obě 
utkání prohrála v poměru 1:17, a 1:18. Střelcem našich dvou gólů 
byl Honzík Kadlec. Ráda bych touto cestou poděkovala rodičům, 
že i v tak nevlídném a deštivém počasí se svými ratolestmi na 
zápasy dorazili.

Za zmínku také stojí účast našich čtyř hochů, ač v dresech týmu 
TJ Tatranu Lomnice nad Lužnicí, na turnaji PIKATEC TOURS. 
V sobotu 8. 4. posílili Pepa Matoušek, Tom Hálek, Fanda Hrubeš 
a  Filip Kadlec tento tým a  přispěli svými výkony k  získání 
překvapivého 4. místa v  turnaji. Trenér Vlasta Hálek hodnotil: 
„Kluci hráli velice dobře, stříleli (8 gólů), bojovali, perfektně 
napadali rozehrávky soupeře a Tom a  Pepa nahrávali ještě na 
několik dalších gólů“. Z turnaje postupovaly první dva týmy na 
republikové finále. Vzhledem k tomu, že tým TJ Tatran předvedl 
na turnaji jako nováček velmi sympatický výkon, obdržel od 
pořadatelů divokou kartu pro účast ve finále, které proběhne 
29. 4. v Praze. A opět u toho budou i naši hráči. Držme palce.

Tutéž sobotu vyrazil tým mladší přípravky „A“ na svoje první 
dvě jarní utkání do Kaplice. Až do poslední chvíle nebylo jisté, 
zda bude, z  důvodu velké nemocnosti, dostatek hráčů (tj.  5) 
potřebných pro sehrání zápasů. Ještě nikdy se nestalo, že 
bychom odehráli dva zápasy (100  minut) pouze v  základní 
sestavě proto, že nezbyl nikdo na střídání. A  to ještě s  velmi 
pěknými výsledky. Ve složení Eda Edelman, Matěj Andrlík, Matěj 
Šítal, Stela Reitingerová a  Filip Reitinger jsme porazili tým FK 
Spartak Kaplice 2:3 (Andrlík 2, Šítal) a s týmem FK Nová Ves jsme 

v základní hrací době remizovali 3:3 (Andrlík 3) a prohráli až na 
pokutové kopy. Všech pět „statečných“ má velikou pochvalu. 
Jejich skvělý výkon svědčí o  dobré psychické, fyzické i  herní 
kondici.

Díky úzké spolupráci našich dvou benjamínků Toma Novotného 
a  Páti Voráčka s  klubem SKP České Budějovice měli kluci 
možnost zavádět v  přímém přenosu hráče SK Dynama České 
Budějovice a FC Baníku Ostrava do utkání. Pro oba kluky to byl 
jistě nezapomenutelný zážitek a společná fotografie s hráči SK 
Dynama i Karlem Poborským jim tuto událost bude připomínat.

S  týmem SKP také okusili atmosféru soutěže „Minirepublika“ 
v  Brně, kde změřili své dovednosti s  hráči MŠK Žilina, Sparta 
Brno, AS Trenčín a FC Viktoria Plzeň.

Další utkání jarní části (SP  – starší přípravka, MP  – mladší 
přípravka):
SP: 16. 4. FC Šumava Frymburk – Křemže 5:3 (Kadlec 2, Matoušek 1)
MP „A“: 21.  4. Křemže  – SK Větřní 8:2 (Novotný 5, Voráček 2, 
Andrlík 1)
Křemže  – Malonty/Lipno 7:2 (Novotný 2, Andrlík 2, Voráček 2, 
Šítal 1)
SP: 23. 4. FC Lipno/Malonty – Křemže 1:18 (Voráček 6, Novotný 4, 
Matoušek 3, Cába 2, Thám 2, Schuster 1)
MP „B“: 23. 4. Křemže - SK Zl. Koruna 1:11 (Kadlec Jan)
Křemže – Kaplice 0:10

Text: Blanka Voráčková
(foto Marie Stejskalová)

Tom Stejskal s trofejí pro nejlepšího brankáře
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Badminton

Kvalifikační turnaj o postup do 1. ligy, Plzeň, 
2. 4. 2017
Křemže je prvoligová!
Více než 20 let usilovali 
badmintonisté TJ Sokol 
Křemže o  postup do 
prvoligové soutěže a  až 
začátkem dubna  2017, se 
jim podařilo si ten sen splnit! 
A  cesta to byla zdlouhavá, 
obtížná, plná nástrah. Před 
více než 40 lety byl založen malý 
oddíl ve skromných poměrech nevelké tělocvičny. Zpočátku 
sedm zakládajících členů hrálo jen pro radost. Postupně se 
členská základna rozrostla na více než 50 členů. Velmi skromné 
poměry provázejí oddíl po celou dobu existence. Členové jsou 
ryzími amatéry, veškerou činnost hradí ze svých prostředků. 
Až v  poslední době alespoň trochu pomáhají nevelké finance 
poskytované Úřadem městyse Křemže. Nikdy se nepodařilo 
přilákat pozornost stabilních sponzorů  – i  když by oddíl mohl 
nabídnout reklamu po celé republice, občas i na stupních vítězů 
na mistrovských či mezinárodních soutěžích. I když hráči oddílu 
mnohokrát proslavili jméno městyse či regionu. A  tak hlavně 
nadšení i patriotismus hráčů vedou často k velkým úspěchům.

Ten jeden z největších se podařil právě v současné době. I když 
se hráči oddílu opakovaně pohybují mezi nejlepšími v republice 
či v  reprezentaci republiky na mezinárodní scéně, proniknout 
mezi nejlepší v týmové soutěži je mnohem obtížnější. Postavit 
družstvo z  minimálně šesti hráčů, aniž bychom investovali do 
nákladných posil z jiných oddílů, je složité. Navíc potrénovat tak, 
aby to byli skvělí hráči a  měli dlouhodobě a  stabilně vysokou 
výkonnost, je ještě složitější a  hlavně, aby se nenechali zlákat 
vidinou snazšího působení v  lepších podmínkách v  jiných 
oddílech, to je velmi těžká úloha. To chce srdce bojovníků 
z Křemže.
Již osmkrát vyhráli hráči z  Křemže Krajský přebor smíšených 
družstev dospělých a  vybojovali si tak právo zúčastni se 
kvalifikace, ve které vítězové Krajských přeborů usilují o postup 
do I. ligy  – druhé nejvyšší badmintonové soutěže v  republice. 
Poprvé to bylo v roce 1995, kdy v kvalifikaci po dobrých výkonech 
tehdy ještě nezkušené družstvo skončilo třetí. Pak následovalo 
dalších sedm kvalifikací, které jsme absolvovali většinou se ctí, 
ale bez kýženého efektu. Čtyřikrát jsme skončili jen těsně druzí 
a od postupu nás dělila trocha štěstí. Už jsme pomalu získávali 
přízvisko – věčně druzí.

Postup do letošní kvalifikace jsme si vybojovali vítězstvím 
v Krajském přeboru – bez porážky v celé soutěži. I díky tomu, že 
hráči výrazně zintenzivnili tréning a zvýšili odhodlání tentokrát 
už prolomit smůlu kvalifikace. S pocitem dobře odvedené práce 
v přípravě odjeli hráči z Podkletí do Plzně, kde je čekali již známí 
soupeři, se kterými se v  kvalifikacích opakovaně utkávali, a  se 
kterými měli vesměs vyrovnanou bilanci. Bylo jasné, že bude 
záležet na každém detailu, štěstí a hlavně bojovnosti. Motivace 
byl veliká.
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V  prvním utkání nás 
čekal nepříjemný soupeř 
Vesec Liberec B, kterému 
jsme měli vracet porážku 
z posledního vzájemného 
utkání. Soupeř nastoupil 
v  klidu, vědom si 
svých kvalit, naši hráči 
přemotivovaní. Moc 
chtěli, a  to se jim v  prvním utkání  nevyplatilo. V  mixu udělali 
řadu nevynucených chyb a  prohráli. To nebyl pěkný vstup do 
turnaje – právě od mixu jsme čekali povinný bod. Pak ale naše 
debly předvedly parádní výkony. Vyhráli Michal Koudelka, Honza 
Bednář i Eva Sklářová, Zuzka Matoušková a celkem jistě otočili 
skóre na 2:1 pro nás. Pak ještě vydřel bod první debl a 3:1 bylo 
veselejší. Druhá mužská dvouhra vyzněla pro soupeře. Velký boj 
třetí dvouhry a  ani vynikající výkon nestačil Petrovi Pirtyákovi 
k  zisku bodu, prohrál těsně ve třech setech a  bylo srovnáno 
3:3. Pak ale přišly dvě parádní křemežské disciplíny – dvouhry 
Zuzky Matouškové a  Jindry Kukače. Hladké výhry a  skóre 5:3 
pro Křemži znamenaly celkové vítězství v  utkání 5:3 a  skvělý 
vstup do turnaje. Tím spíš, že Prosek a USK Plzeň ztratily body 
při vzájemné remíze.

Dobrý vstup do soutěže bylo ještě třeba potvrdit ve druhém 
kole, proti hráčům pražského Proseku, kteří hráli zcela bez 
zábran a  v  klidu. Opět nepodařený vstup do utkání  – prohra 
mixu a  navíc i  první čtyřhry se zdály být velkou komplikací. 
0:2 nebyl nejlepší začátek. Pak ale snížil dámský debl  – Zuzka 
Matoušková, Eva Sklářová na 1:2 ve třech setech a  křemežští 
„utekli hrobníkovi z lopaty“. Druhý debl Michal Koudelka, Honza 
Bednář vyrovnali na 2:2 a začínalo se „znovu“. A zas nešťastně – 
prohrou Petra Pirtyáka ve dvouhře, opět smolnou po velkém boji 
ve třech setech. “Zlatý bod“ pro Křemži přidal Miloš Chaloupka 
ve dvouhře. A  na závěr utkání Křemežské opory  – Zuzana 
Matoušková a  Jindra Kukač nedaly ve dvouhrách soupeřům 
žádnou šanci. Opět výhra 5:3!

V  posledním utkání proti domácím hráčům USK Plzeň stačila 

Křemži k  celkovému triumfu v  turnaji remíza. Odolali jsme 
pokušení zamíchat sestavou a nechat hrát i hráče z  lavičky. To 
se nám v minulosti nevyplatilo. Pod heslem „vítězná sestava se 
nemění“ jsme po výhrách mixu – Michal Koudelka, Eva Sklářová 
a deblu Zuzka Matoušková, Eva Sklářová vedli 2:0. Pak zazlobil 
soupeř po výhře ve třetí 
mužské dvouhře a  první 
čtyřhře mužů. Ale to 
už domácí rezignovali. 
Opět jistí singlisté 
Zuzka  Matoušková 
a Jindra Kukač zajistili čtyři 
body potřebné k  remíze, 
která zajišťovala nejen 
vítězství v  turnaji, ale 
i historický postup Křemže do l. ligy. Na závěr navíc debl Michal 
Koudelka, Honza Bednář zařídili pátý bod a  Křemže i  v  tomto 
utkání vyhrála 5:3.

Pak už jen zasloužená radost, gratulace, oslavy, které ještě 
přijdou. Krásný pocit! V  Křemži je nyní plno hráčů, kteří se 
můžou pyšnit přízviskem – ligový hráč. Jmenovitě dámy Zuzana 
Matoušková, Eva Sklářová, Beáta Bednářová a pánové Jindřich 
Kukač, Miloš Chaloupka, Petr Pirtyák, Vladimír Sklář, Jan Bednář 
ml. a  Michal Koudelka. Máme radost, že můžeme šířit dobré 
jméno Křemže po celé republice.

Na závěr musíme také 
poděkovat našim věr-
ným fanouškům, kteří 
za námi vážili dlouhou 
cestu do Plzně a vytvo-
řili nám často téměř  
domácí prostředí. Za 
takového rachotu se to 
pak hraje! Díky všem.

MUDr. Václav Koudelka
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Tajenka z minulého čísla: KDYŽ NA VELKÝ PÁTEK HŘMÍ, NA POLI SE URODÍ
Výherce tajenky z minulého čísla: Rudolf Sirůček, Marie Milisová, Jan Malásek.
Ceny jsou k vyzvednutí na sekretariátu městyse Křemže. Další správné vyluštění zasílejte na email tajemnik@kremze.cz



strana 24

KŘEMEŽSKO 2017

KŘEMEŽSKO – měsíčník | VYDÁVÁ – Městys Křemže, Náměstí 35, 382 03 Křemže, www.kremze.cz, DIČ: CZ00245950
ZODPOVÍDÁ – J. Troup, J. Boršovský, J. Cipínová, P. Resch, J. Mejzlík, A. Nováková a P. Brtínský, J. Tham | MK ČR E 11574 | UZÁVĚRKA – 28. 4. 2017

TISK – Josef Posekaný, tel.: 387 312 242, www.posekany.cz | POČET VÝTISKŮ – 450 kusů

Občerstvení: 
v areálu bude k dispozici 

stánek s občerstvením

Informace: 

www.sokol-kremze.cz

Letní provozy na Lipně jsou otevřenyVážení občané, zveme Vás na zahájení letních provozů 

společnosti LIPNO SERVIS s.r.o. Od 29.  4. je v  provozu 

půjčovna sjezdových koloběžek, která se nachází u horní 

stanice lanovky Jezerní. Kola, in‑line brusle, elektročluny a  další vybavení si 

můžete zapůjčit v INTERSPORT Rent Kapitanát. Bikepark, 

Floutrejl a  Bikepark Rent bude až do 25.  6. otevřen 

o víkendech a svátcích, poté od 1. 7. denně. Své brány otevřel také Lanový park a  Království lesa. 

Letní sezóna byla zahájena i v kempu Modřín.Využijte výhody, které nabízí karta Lipno.card. 

Občané Svazku lipenských obcí ji mohou zakoupit 

za 50 Kč.

Dračí lodě na Lipně se blíží – sestavte posádku a bojujte o titul lipenské přehrady
V  sobotu 20.  5. se v  Lipně nad Vltavou uskuteční ofi ciální Zahájení letní turistické sezóny, kde se pojede otevřený závod dračích lodí Lipno Dragon Boat Race 2017. Závod je určen široké veřejnosti a program je opět skvělý.

Zahájení letní sezóny a  závody dračích lodí jsou jednou z nejoblíbenějších a nejnavštěvovanějších akcí na Lipensku. Přijeďte se podívat nebo si i  zazávodit. Závodů se zúčastní několik desítek posádek, každá je složená z 20 pádlujících, bubeníka a kormidelníka.

Den jako stvořený pro sportovce - sestavte tým 21 lidí a zúčastněte se. Ale také ideální den pro rodiny s  dětmi. V  rámci zahájení letní sezóny si můžete celý den vyzkoušet nejrůznější atrakce: dětskou dračí loď, lezeckou stěnu, skákací hrad nebo výtvarné ateliéry. Určitě potěší několik pohádek nebo divadlo. Večer pak nebudou chybět koncerty.

Závodem dračích lodí víkend ale rozhodně nekončí. V  neděli se pojede závod na 1000m a  zabojovat můžete i  na megaboardech, které odstartují ve 12 hodin. V  neděli budete mít i  možnost zkusit si veslování s olympionikem Vaškem Chalupou.

Více v akcí na webu: https://www.lipno.info/akce.html


